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KRÁSNÁ HORA NAD VLTA-

VOU V sobotu 5. listopa-
du v devět hodin ráno se 
sešly asi dvě stovky lidí 
v aleji na kraji města, vedle 
silnice vedoucí na Petrovi-
ce. Připraveno tady bylo 
také občerstvení a mnoho 
strojů, které měly pomoci 
vysázet stromy.

Dopředu se mohli obča-
né, ale také spolky přihlá-
sit k tomu, že s výsadbou 
pomohou a stanou se pa-
tronem konkrétního stro-
mu. „Neznamená to, že je 

ten strom váš a že si na něj 

PŘÍČOVY „Kapličky a křížky 

patří k rázu naší krajiny. 

Člověka vybízejí k zastave-

ní a zamyšlení. Mám radost 

z toho, že jsou mezi námi 

lidé, kteří mají k tomuto 

místu blízký vztah a pro 

které bylo přirozené zajistit 

obnovení tohoto křížku,“ 
sdělil nám svoje pocity 

PETROVICE „Paní redak-

torko, mohla byste zjistit, 

proč to nejde?” obrátil se 
na mě petrovický občan 
kvůli Penguin boxu, který 
je umístěn za místním do-
movem seniorů. „Vždyť to 

tady stojí přes rok a nic to 

nedělá!” dodal rozhořčeně. 
A tak jsem jeden volný 

zářijový podvečer vyrazila 
k boxu slibujícímu sběr-
nu i výdejnu zásilek. Box 
opravdu nešel. Začala jsem 

SEDLČANY Historie základ-
ní školy určená žákům se 
speciálními vzdělávacími 
potřebami se píše od roku 
1957. Měnila adresy a ná-
zvy. Nejprve v Sedlčanech 
sídlila asi rok a půl v bu-
dově takzvané Baxovky 
u 1. ZŠ, potom se stěhovala 
do Havlíčkovy ulice do ob-
jektu evangelické církve, 
přechodně byla dokonce 
v roce 1982 přestěhována 
do Jesenice. Od roku 1986 
našla trvalé zázemí v Ko-
nečné ulici v Sedlčanech. 
Za celou tuto éru vystří-
dala jen několik ředitelů 

– po Antonínu Krejčím, An-
tonínu Němečkovi a Pavlu 
Pínovi převzala nedávno 
vedení Hanka Bednářová. 
Současnost školy nám při-
blížila v rozhovoru.

Jak dlouho vyučujete 

ve škole v Konečné ulici? 

Bylo to vaše první půso-

biště po studiích?

Jako učitelka jsem nej-
prve nastoupila ve škole 
v Nečíně, potom jsem pra-
covala v Mateřské škole 
v Chlumu u Sedlčan. V této 
škole jsem od září 1992 – 
neuvěřitelných třicet let.

A kdy jste byla jmeno-

MĚŘÍN Hotel Měřín na bře-
hu Slapské přehrady se 
první tři listopadové dny 
stal místem výjimečného 
setkání. Historikové, uči-
telé i zastupitelé z řady 
obcí se sem sjeli na konfe-
renci s názvem Cvičiště SS 
Böhmen. Paměť zdevasto-

vané krajiny ve středních 
Čechách. Věnována byla 
výcvikovému prostoru 
SS, který před osmdesáti 
lety pohltil nejen celé Ne-
veklovsko a západní Be-
nešovsko, ale také severní 
Sedlčansko včetně vlast-
ních Sedlčan.

Třídenní vědecká 
konference byla 
věnována historii regionu

O konferenci redakci 
informoval sedlčanský his-
torik Tomáš Zouzal, který 
uvedl, že přednášející se 
ve svých referátech nevě-
novali vystěhování regio-
nu, které je již důkladně 
zpracovaným tématem, ale 

Školáci z Konečné ulice se učí 
dvěma cizím jazykům: angličtině 
a slovenštině

vána do funkce ředitelky?

Letos prvního srpna. 
Váš předchůdce ode-

šel na zasloužený odpo-

činek?

Ne, je mým zástupcem. 
Jsem tomu moc ráda, je 
pro mě víc než pravou ru-
kou (úsměv). Do školy Pa-
vel nastoupil v roce 1986 
a pozici ředitele zastával 

Obnovený křížek 
na hranici Příčov 
a Dublovic může dál 
plnit duchovní poslání

v sobotu 29. října Petr Piš-
těk, nový místostarosta 
Příčov. Byl mezi přibližně 
čtyřiceti lidmi, především 
místními, ale i z nedale-
kých Dublovic, kteří přišli 
ve 14 hodin na malou slav-
nost – posvěcení znovuob-
noveného křížku. 

Opuštěný 
tučňák stále 
čeká, až 
ho majitel 
zprovozní

Komunitně se 
vysázelo 33 stromů

budete dělat nároky,“ upo-
zornila s úsměvem při za-
hájení akce místostarostka 
Jana Mašková s tím, že se 
možná v budoucnu budou 
konat i komunitní sklizně.

K akci se připojila škola, 
hasiči, sokolové, hnutí žen, 
myslivci, zástupci okolních 
vesnic i zemědělského 
podniku a mnoho místních 
rodin. K vysázení bylo při-
praveno pět jabloní, pět 
hrušní, pět slivoní, čtrnáct 
třešní a čtyři ořešáky. Mís-
ta byla označena kolíky. 

Pokračování na straně 6
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SEDLČANY Rozsáhlejší disku-
si provázelo na radě města 
ve středu 2. listopadu projed-
návání tématu o výběrovém 
řízení na správce vodohos-
podářské soustavy, který by 
o ni pečoval od 1. ledna 2024. 
Dosavadní smlouva končí 
v závěru roku 2023. Kro-
mě toho se radní seznámili 
s první kalkulací ceny vody 
pro Sedlčany na rok 2023, 
kterou předložila společnost 
1. Středočeská vodárenská 
(1. SčV). A nebylo to podle 
starosty Ivana Janečka vese-
lé čtení.

Výběr nového 
provozovatele lze 
odložit

„Připouštím, že 18. října, 

kdy jsem se jako nový sta-

rosta ocitl v 8 hodin na rad-

nici a už v 10 hodin jsem 

měl jednat o připomínkách 

ke koncesní smlouvě, nevě-

děl jsem o této problematice 

vůbec nic. Čtrnáct následu-

jících dní jsem se smlouvě 

a všem náležitostem, které 

s ní souvisí, věnoval,“ vy-
světluje Ivan Janeček. Po-
dotýká, že nevýhodou pro 
něj je v době jeho nástupu 
do funkce trvající pracov-
ní neschopnost bývalého 
starosty Miroslava Hölzela. 
Dosud se s ním nemohl se-
tkat, aby se s ním poradil 
nebo projednal některé po-
drobnosti. 

„Vyvolal jsem schůzku 

s generálním ředitelem 1. 

SčV Robertem Morávkem. 

Měl jsem s ním v pondě-

lí 31. října dlouhé jednání 

o možnosti spravovat vo-

dohospodářskou soustavu. 

1. SčV přišla s návrhem 

na uzavření memoranda 

o vytvoření vzájemného 

podniku, v němž by byla 1. 

SčV jako menšinový vlast-

ník a majoritním vlastníkem 

by byly obce, které mají 

ve svém držení vodohospo-

dářskou soustavu. Navrho-

val, že na základě toho by 

bylo možné tuto soustavu 

spravovat. Zní to hezky, 

ale musíme být k návrhům 

obezřetní,“ myslí si Janeček. 

Za nový prvek označuje, že 

je možné stávající smlouvu 

uzavřenou s 1. SčV podle 

legislativního opatření pro-

dloužit – v případě Sedlčan 

lze toto praktikovat na další 

tři roky. „Tím se nám uvol-

ní ruce a nebudeme tlačeni 

k tomu, abychom k 31. pro-

sinci 2023 tuto záležitost do-

řešili,“ vítá starosta i radní 
získání přechodného obdo-
bí, ve kterém mohou na té-
matu dále pracovat.

„To nic nemění na pří-

pravách koncesního řízení, 

pokračujeme v tom, co mi-

nulé vedení mělo již rozpra-

cováno,“ dodává Janeček. 
„Koncesní – čili výběrové 

řízení – je proces, při němž 

vybereme provozovatele 

vodárenské soustavy a pa-

rametrem pro výběr je cena 

pachtovného. Pachtovné je 

cena, za níž vítězi výběro-

vého řízení vodohospodář-

skou soustavu město pro-

najme. Jsme si ale vědomi 

toho, že čím vyšší bude cena 

pachtovného, tím vyšší bude 

cena vodného a stočného,“ 
upozorňuje. 

Rozpustit či 
nerozpustit? 

Ivan Janeček potvrzuje, 
že od 1. SčV má první kal-
kulaci na vodné a stočné 
pro rok 2023. „První návrh 

je takový, že by se vodné 

zvýšilo o 15 procent a stoč-

né asi o 30 procent. V tuto 

chvíli je toto pro nás neak-

ceptovatelné,“ tvrdí staros-
ta. V konkrétních číslech 
by to znamenalo, že vodné 
(včetně DPH) by dosáhlo 
67,46 korun a stočné by 
vzrostlo na 65,03 korun 
za kubík. Celkově by tedy 
odběratel zaplatil za ku-
bík vody 132,49 korun. Pro 
srovnání – letos je celková 
cena vody za kubík 108,66 
korun a v roce 2021 byla 84, 
66 korun. 

„U stočného by bylo 

možné částku o něco sní-

žit,“ připouští Janeček 
a vysvětluje, že v kalkulaci 
jsou „rozpuštěny“ vícená-
klady spojené se snížením 
odběru vody po ukončení 
výroby Povltavských mlé-

káren. „Bylo dojednáno, že 

s ohledem na občany se část-

ka, o níž by se musela cena 

zvyšovat, rozloží do období 

tří let. Příští rok je tím třetím 

v pořadí a tento krok by bylo 

možné o rok odsunout. Tím 

bychom snížili stočné při-

bližně o deset korun za ku-

bík, ale samozřejmě je tu 

ohromné nebezpečí. V roce 

2024 s ohledem na infl aci 

a připočtení třetí části nákla-

dů by to znamenalo zřejmě 

pro obyvatele veliký skok. 

Nyní stojíme před rozhod-

nutím, zda v příštím roce 

částku rozpustit nebo po-

čkat jeden rok,“ vysvětluje 
starosta.

„Budeme žádat o roz-

klad té cenové kalkulace, 

abychom viděli detailněji 

jednotlivé položky a pokusí-

me se domluvit s 1. SčV, kde 

by se dalo ušetřit, aby zvýše-

ní ceny vody pro rok 2023 

nepocítili obyvatelé Sedlčan 

tak razantně,“ dodává. 

Cenu ovlivňují 
další aspekty

Je nezpochybnitelné, že 
nepříznivě se do nákladů 
promítá ukončení odběru 
vody Povltavskými mlékár-
nami, které nebyly v oblasti 
pitné a splaškové vody na-
hrazeny adekvátním part-
nerem. Ale nejde o jediný 
aspekt. Také jde o dodáv-
ky předávané přivaděčem 
z Benešova do Sedlčan, 
kde dodavatel musel již 
v loňském roce navýšit 
v souladu s pokyny minis-
terstva fi nanční prostředky 
na obnovu vodárenského 
majetku. A vyšší náklady 
vykazuje také dodavatel 
vody do systému – Měst-
ská teplárenská společnost 
Sedlčany. Zanedbatelné 
také nejsou vyšší ceny che-
mikálií, elektřiny, mzdové 
prostředky a podobně. 

Janeček potvrzuje, že 
ředitele Morávka pozve 
na jednání zastupitelstva 
města, které je plánováno 
na pondělí 19. prosince 
od 17 hodin v sedlčanském 
kulturním domě. 

Marie Břeňová

proto pátrat. Už tady pravdu 
nějakou dobu stojí, možná 
i dva roky. Obrátila jsem se 
proto na provozující společ-

nost s dotazem, proč box 
nefunguje a není uveden 
na mapě boxů. Odpověď 
přišla během dvou hodin: 
„Opravdu se jedná o výdejní 

Penguin box? Žádný výdejní 

box ve městě Petrovice okres 

Příbram nemáme! Hezký 

den Penguin box.“ 

Nevěřícně jsem si infor-
maci četla znovu. „No, vy ho 

sice nemáte, ale my ho tady 

máme,“ prolétlo mi hlavou. 
Ale udržela jsem se a slušně 
odpověděla, že se opravdu 

Opuštěný tučňák stále 
čeká, až ho majitel 
zprovozní

jedná o box v Petrovicích 
a pro jistotu dodala i foto-
grafi e. Další reakce už byla 
strohá: „Děkujeme za upo-

zornění!” I odpověď na můj 

další dotaz, kdy bude box 
zprovozněn, byla jednodu-
chá: „V nejbližší době!”

Nejbližší doba je ale asi 
pro každého jiný pojem. 
Já bych ji počítala třeba 
jako týden, ale asi ji kaž-
dý na dny nepočítá. Takže 
možná na měsíce? Za chvil-
ku přijede Martin na bílém 
koni a box stále stojí bez 
využití. Tak alespoň že Zá-
silkovna u Obecního domu 
a pošta v Petrovicích fun-
gují…       Jana Motrincová

SEDLČANY Módní doplňky 
z paličkované krajky, nad ni-
miž se až tají dech, je možné 
obdivovat až do 30. listopa-
du v sedlčanské knihovně. 
Vytvořilo je deset členek 
Krajkového klubu. 

V Sedlčanech se roz-
květ paličkované krajky 
po několik desítek let váže 
především ke dvěma jmé-

nům – Magdě Magdaléně 
Milotové (vlevo) a Dagmar 
Prokopové. Vyučily tomu-
to uměleckému řemeslu 
v průběhu let více než 150 
dívek a žen. K akci, jejímž 
zpestřením bylo vystoupe-
ní lidového souboru ZUŠ 
Sedlčany a módní přehlíd-
ka, se vrátíme v příštím 
vydání.            -mb-

První kalkulace vodného 
a stočného není podle starosty 
Janečka veselé čtení

Pozitivní na boxu slibujícímu sběr i výdej zásilek je zatím pouze 
tučňák.

V knihovně vystavuje 
módní doplňky deset 
krajkářek

Dokončení ze strany 1
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SEDLČANY Radní projedná-
vali ve středu 2. listopadu 
několik hodin v prvním 
čtení rozpočet města Sedl-
čan na rok 2023. Přítomna 
byla vedoucí ekonomic-
kého odboru Jitka Kadle-
cová, která podrobněji 

vysvětlovala, kolik lze oče-
kávat v příjmové části pro-
středků a seznámila radní 
v základní podobě, jaké 
budou výdaje. 

„Jde ale o první čtení, 

v týdnu od 7. listopadu bu-

deme teprve jednat s našimi 

rozpočtovými organizace-

mi, které si dávají požadav-

ky na jednotlivé dílčí rozpo-

čty,“ poznamenal starosta 
Ivan Janeček s tím, že roz-
počet se bude postupně, až 
do jeho schválení zastupi-
telstvem, upřesňovat.   -mb-

SVATÝ JAN  Minimálně 
za posledních jedenáct let 
zažili na Svatojansku nej-
teplejší říjen. Vyplývá to 
z dat amatérské meteoro-
logické stanice Miroslava 
Votruby. 

Průměrná měsíční tep-
lota byla o celých 3,5° C 
vyšší, než v roce 2012, který 
byl ve sledovaném období 

nejchladnější s průměrem 
7,42° C. Dle tabulky letošní 
říjen poprvé nepřinesl žád-
ný chladný den. To zname-
ná, že maximální denní tep-
lota byla vždy vyšší než 10° 
C. Naproti tomu například 
v roce 2012 bylo chladných 
dnů 11, v roce 2015 ještě 
o jeden víc a v roce 2016 
dokonce 16.

V předchozím měsí-
ci málo pršelo, spadlo 
jen 18,9 mm srážek. Ještě 
méně to bylo pouze vlo-
ni (9,6 mm). I přesto je 
ale celkový roční úhrn 
za posledních jedenáct let 
na druhé nejvyšší hodnotě 
(579,8 mm). Větší byl pou-
ze v roce 2013 (590,2 mm).

-red-

Říjen

2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022

meteo-

rologic-

ké

dny

chladné – tep-
lota max. nižší 
jak 10 st. C

11 3 9 12 16 4 3 4 8 4

mrazivé – tep-
lota min. nižší 
jak 0 st. C

6 7 4 2 1 1 2 1 10 1

teplota 

v st. C

nejnižší 
v měsíci

-3,5 -2,2 -2,2 -2,1 -1,3 2,5 -0,5 -4,6 -0,4 -3,2 -1,1

dne 30. 4. 29. 13. 31. 30. 22. 31. 20. 24. 20.

nejvyšší 
v měsíci

22,7 20,8 20,5 19,5 24,1 22,0 22,7 23,2 21,2 21,9 21,7

dne 6. 28. 9. 5. 1. 17. 11. 13. 3. 20. 16.

měsíční 
průměr

7,42 8,74 10,18 8,39 7,85 10,63 10,62 9,81 8,73 8,08 10,81

srážky 

v mm

za měsíc 33,4 36,8 46,4 48,8 43,4 49,4 25,7 27,9 35,4 9,6 18,9

nejvyšší 
v měsíci

13,5 14,9 15,7 11,9 10,4 13,1 16,9 6,2 11,9 2,6 6,4

dne 7. 10. 14. 7. 5. 3. 28. 5. 14. 6. 18.

úhrn od počát-
ku roku

393,9 590,2 520,5 319,6 417,8 425 293,8 391,8 488,2 471,9 579,8

deštivé dny 
v měsíci

7 10 10 11 16 11 6 12 14 7 10

vítr 

v m/s

nejvyšší náraz 
větru v měsíci

11,2 7,7 10,4 19,9 15,2 10,5 6,2 5,2 6,0

dne 23. 31. 5. 29. 3. 5. 14. 21. 3.

Říjen byl neuvěřitelně teplý

Radní se zabývali v prvním 
čtení rozpočtem města

ZPRAVODAJSTVÍ

Č E R N Á  K R O N I K A
SEDLČANY Zatím nezjištěný 
vandal mezi 23. a 25. říj-
nem poničil černou barvou 
reklamní banner v osadě 
Roudný. Vzniklá škoda činí 
tři tisíce korun. Jedná se 

o přečin poškození cizí věci.
KRÁSNÁ HORA NAD VL-

TAVOU Policejní hlídka za-
stavila ve městě 28. října 
krátce po půlnoci 45letého 
motoristu, u něhož byla 

provedená dechová zkouš-
ka pozitivní. Na displeji 
přístroje se objevila hod-
nota 1,16 promile alkoholu. 
Svým jednáním se dotyčný 
dopustil přečinu ohrožení 

pod vlivem návykové látky.
PŘÍČOVY  V katastru 

obce 31. října brzy ráno vjel 
šestačtyřicetiletý řidič na pra-
vý okraj komunikace a poté 
sjel do dlážděného pro-

pustku, kde se vůz převrátil 
na bok. Dechová zkouška 
byla u muže negativní.

Informace v této rubrice 

pocházejí ze svodek PČR 

Příbram

Zabezpečovací zařízení, kamerové systémy, přístupové systémy. E-mail: info@nes.cz, tel.: 603 504 097

ZAHRÁDKA Třináct mužů 
a deset žen. Přesně tolik 
lidí čítá sbor dobrovolných 
hasičů v Zahrádce u Petro-
vic. A nyní si konečně mo-
hou říci: „Máme hotovo!“ 
Přístřešek, který poslední 

měsíce společně svépo-
mocí budovali, je dokon-
čen a již je plně využíván. 
A další plány? Malé hřiště 
na kopanou a WC. Ale to až 
na jaře příštího roku.

Jana Motrincová

SEDLČANY Rada města 
vyhověla žádosti externí 
právničky Moniky Drábko-
vé z Příbrami a schválila 
pro ni navýšení paušální 
částky. „Pro město zajišťu-

je právní služby řadu let, 

jezdí do Sedlčan každých 

čtrnáct dnů. Rozhodli jsme 

se, že jí vyhovíme i s ohle-

dem na infl ační hledisko 

a na celkové navyšování 

mzdových prostředků,“ 

podal krátké vysvětlení 
sedlčanský starosta Ivan 
Janeček.           -mb-

SEDLČANY Úspěšný jezdec 
Rallye Dakar Martin Macík 
požádal radu města, aby 
v neděli 27. listopadu od 10 
do 18 hodin mohl na sedl-
čanském náměstí uskutečnit 
před dalším ročníkem ex-
trémního závodu, na který 
se opět chystá, rozloučení 
s občany města a s příz-
nivci jeho týmu Big Shock 
Racing před odjezdem. 

Radní jeho žádost podpořili. 
Veřejnost bude mít mož-

nost s Martinem Macíkem 
a jeho týmem pohovořit na-
příklad o dvou totožných ka-
mionech s pracovními názvy 
Čenda a Jenda, které vznika-
ly v sedlčanských dílnách, 
o přípravách nebo o trénin-
cích, které letos absolvoval 
a o dalších zajímavostech.

Marie Břeňová

Hasiči ze Zahrádky 
dokončili přístřešek

Externí právnička 
si polepší

Macíkovi a jeho 
příznivcům bude 
patřit náměstí
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od roku 1990. Zná tady 
úplně všechno do detailu 
a je to on, kdo mi ukazuje 
cestu. I když učím na této 
škole spoustu let, věnova-
la jsem se přece jen jiným 
úkolům a měla jsem jiné 
povinnosti. 

Jak jste s žáky a rodi-

či zvládali koronavirové 

období?

Kdo měl doma počítač, 
tak ten se podobně jako 
v běžných školách vzdě-
lával formou online, což 
byla většina dětí, včetně 
žáků z Dětského domova 
ze Solenic, kde tento způ-
sob dobře fungoval. Pokud 
někdo z našich žáků tuto 
možnost neměl, tak jsme 
mu buď úkoly donesli 
nebo dokonce i odvezli – 
telefonicky jsme si předem 
domluvili čas, datum, přišli 
jsme a zazvonili. 

Pozorovali jste, že dis-

tanční forma výuky ne-

přinesla takové výsled-

ky, jako běžná docházka 

do školy nebo máte jiné 

zkušenosti?

Rozhodně to nemohlo 
nahradit přímý kontakt. 
Zavedli jsme jako jiné ško-
ly doučování – do výuky 
se u nás zapojily všechny 
třídy a rodiče s doučová-
ním souhlasili. Doučování 
od září letošního školního 
roku pokračuje.

Otřásla s vaším vzdě-

lávacím zařízením před-

tím i inkluze?

Úbytek žáků jsme za-
znamenali .  Když jsem 
do školy nastupovala, bylo 
zde pět tříd a v současné 
době již několik let máme 
třídy pouze čtyři. Zapsá-
no máme ale 31 žáků, což 
osobně považuji za poměr-
ně dobrý počet. Zásluhou 
předchozího ředitele Píny 
se podařilo některé pří-
pady uspokojivě vyřešit 
a můžeme fungovat dál. 
Jsme spádovou oblastí 
nejen pro Sedlčansko, ale 
i pro Sedlecko, Neveklov-
sko... Naši školu navště-
vuje pět dětí z Dětského 
domova ze Solenic – každé 
ráno je přiveze na vyučo-
vání Transit a odpoledne 

Školáci z Konečné ulice se učí dvěma cizím jazykům: 
angličtině a slovenštině

je podle délky vyučování 
zase vyzvedne jejich „teta“ 
a vrací se zpět do Solenic. 

Někteří rodiče výuku 

ve škole se speciálními 

vzdělávacími potřebami 

považují za jakési zname-

ní hanby... 

Je to neopodstatněné 
a s tím nemohu souhla-
sit. U nás žák může mezi 
spolužáky víc vyniknout, 
získat motivaci a dobrý 
základ pro život... Absol-
vování naší školy rozhod-
ně hanbou není. Máme 
klasické tři třídy a jednu 
speciální pro děti se střed-
ně těžkým mentálním po-
stižením, do které dochází 
i žáci starší patnácti let. Jas-
nou výhodou naší školy je 
individuální přístup ke ka-
ždému jedinci. Je pravda, 
že obsah učiva je trochu 
zploštělý, i když možná pro 
někoho bude překvapením 
výuka dvou cizích jazyků. 
Od třetí třídy mají žáci za-
řazenu angličtinu, jde spíš 
o seznamování s tímto ja-
zykem – pojmenování dnů 
v týdnu, barev, některých 
běžných frází... Od šesté 
třídy se učí slovensky, což 
je určitě na Sedlčansku vý-
jimka, ale v rámci škol na-
šeho typu to bývá naopak 
dost běžné. 

Kdo u vás vyučuje slo-

venštinu?

K o l e g y n ě  A n i č k a 
Nádvorníková a jde jak 
o mluvený, tak písemný 
projev. Paní učitelka se sna-
ží zvolit formu, která zau-
jme. Čerpá ze slovenských 
pohádek, žáci poslouchají 
písničky slovenských ka-
pel, rozebírají jejich texty, 
dívají se na fi lmy, říkají si 
význam některých slov. 

Máte dostatek speciali-

zovaných pedagogů?

Dlouhodobě  urč i t ě 
máme. Do důchodu nám 
sice nyní odešel kolega 
Jiří Heller, ale získali jsme 
za něj náhradu – asi po de-
seti letech se k nám vrátil 
speciální pedagog Josef 
Bohůněk, který působil 
v ZŠ v Benešově. Všichni 
naši kantoři mají přísluš-
nou kvalifi kaci a také naše 
kolegyně Petra Belková za-

čala na Univerzitě Karlově 
studovat speciální pedago-
giku. Dosud má díky studiu 
na sociálně právní škole 
v Hradci Králové magist-
erský titul. Také všechny 
naše asistentky pedagoga 
kritéria, která jsou požado-
vaná pro výkon jejich prá-
ce, splňují. 

Jak mají vaši žáci 

zajištěno školní stravo-

vání?

Obědy dovážíme z jídel-
ny 1. ZŠ a tady se vydávají. 
Také jsme zapojeni do zná-
mého projektu Ovoce a ze-
lenina do škol. Firma Ma-
deta nám dodává mléko, 

sezónní ovoce – pro děti 
je to zdarma, ale s tím roz-
dílem, že od září letošního 
školního roku tuto výhodu 
mohou čerpat pouze žáci 
prvního stupně. 

Máte zpětnou vazbu 

na absolventy vaší ško-

ly? Pochlubí se vám na-

příklad svými potomky 

nebo tím, že našli někde 

pracovní uplatnění?

Zpětnou vazbu máme 
a z každého takového 
žáka, který se k nám dál 
hlásí, máme radost. Ko-
munikujeme prostřednic-
tvím mobilu nebo mobilní 
aplikace. Také jsem zažila 
už mnohokrát, že za námi 
přijdou bývalé žačky – 
dnes vdané paní, které 
přijedou s kočárkem, aby 
se pochlubily miminkem. 
Nepřekvapí nás, že se 
na nás bývalí žáci přije-
dou podívat na Častoboř, 
kde tradičně trávíme tý-
den ve škole v přírodě. Za-
pojí se do programu. Zve-
me je také do školy, aby 
se přišli na některé akce 

podívat. Pokud jde o je-
jich uplatnění, tak se s bý-
valými žákyněmi potkává-
me například u pokladny 
v supermarketu, víme, 
že absolvovaly na učilišti 
obory bez maturity a nyní 
některé pracují například 
jako kuchařky nebo cuk-
rářky, pečovatelky. Kluci 
zase navázali z naší školy 
na odborné učiliště v Pří-
brami, aby z nich byli 
truhláři nebo opraváři ze-
mědělských strojů... 

Máte větší problémy 

s žáky nebo s jejich ro-

diči?

Pokud mám odpovědět 

upřímně, tak s rodiči. Ale 
je jich minimum, s větši-
nou udržujeme dobré vzta-
hy, k velkým nebo závaž-
ným střetům nedochází. 

Zaznamenali jste ně-

kdy impulsy, že některé 

děti doma strádají?

I takové věci sledujeme. 
U jednoho žáka, který si 
vůbec nenosil z domova 
svačiny, jsme se radili se 
sociálním odborem, hovo-
řili jsme s rodiči. Příběh má 
happy end, chlapec v sou-
časné době chodí do škol-
ní jídelny, nosí svačiny, 
přibývá na váze, zklidnil 
se. A není sám, kdo se 
ve škole stravuje zdarma 
nebo komu pomůžeme se 
školními pomůckami, když 
to jinak nejde. 

Škola má krásnou za-

hradu. To je jistě i jedna 

z výhod...

Když neprší, býváme 
každou velkou přestávku 
venku. Pozemek je úžasný. 
V září jej využíváme tradič-
ně také k oblíbenému moš-
tování. Děti si přinesou 

do školy pár jablek, něco 
sklidíme z jabloní, které 
na zahradě rostou a dáme 
se do práce. Všichni se 
opravdu snaží – čistí a krájí 
jablka, dávají je lisovat... Je 
to fajn. Letos nám přálo na-
víc počasí. Dochází k nám 
také jeden ukrajinský chla-
pec, který si výrobu moštu 
tak moc užíval, že by snad 
pokračoval v práci i v noci. 
Žáky to moc baví a jsou 
pyšní, když si odnáší domů 
vždy litr nebo dva čerstvé-
ho moštu. 

Další předností je, že 
školní budovy stojí na pěk-
ném místě, blízko zimní-
ho stadionu. Dnes jsme 
byli v nové sezóně popr-
vé na veřejném bruslení, 
na které se děti dlouho 
těšily. Většina z nich se 
do bruslení zapojila. Mají 
brusle buď vlastní nebo 
jim je můžeme, včetně 
ochranných helem, půjčit. 
Chodíme bruslit do polovi-
ny března, vždy jeden den 
v týdnu, zpravidla ve stře-
du. K dispozici máme i ta-
kové speciální hrazdičky, 
které pomáhají dětem udr-
žet rovnováhu. 

Jakou z připravova-

ných letošních akcí byste 

ještě zmínila?

Tou klasickou bývá pří-
chod čerta, svatého Miku-
láše a anděla. Pořádáme 
vánoční besídku, kterou 
děláme jak pro děti, tak 
pro rodiče a zveme na ni 
i „tety“ ze Solenic. Občas 
si vyšetří čas i sedlčanské 
knihovnice. 

N e s t ý s k á  s e  v á m 

po učitelské práci? Teď 

se zřejmě víc věnujete 

organizační a administ-

rativní činnosti.

Já jsem většinou učila 
matematiku, informatiku, 
a protože jsem původně 
vystudovala fakultu těles-
né výchovy a sportu, tak 
jsem učila tělesnou výcho-
vu, ale i pracovní vyučová-
ní... V současné době mám 
týdně sedmihodinový 
učební úvazek – je to dáno 
počtem tříd, velikostí školy 
a na svoje hodiny se nyní 
těším víc než dřív! 

Marie Břeňová

Ředitelka Hanka Bednářová se s námi zašla podívat do třídy, kde 
děti právě vyráběly s Petrou Belkovou náramky.

Dokončení ze strany 1



5stranawww.sedlcansky-kraj.cz

Hledáme novou posilu na pozici 

PRODAVAČKA/PRODAVAČ 
do zavedené firmy Voda-Topení-Plyn František Skalický v Sedlčanech, 
která se zabývá prodejem vodoinstalatérského a topenářského zboží

Náplň práce: prodej instalatérského a topenářského materiálu

Místo práce: Sedlčany
Platební podmínky – dle dohody

Kontakt: František Skalický 602 437 479, frantisek.skalicky@seznam.cz

Sádrokartony
Martin Kadeřábek

Tel.: 723 647 097

Prodám palivové dřevo měkké 1 200 Kč/prms 

a tvrdé 2 300 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

Koupím les nebo pole jakékoliv vý-
měry. Tel.: 730 529 545.          257/22

Výkup starých peřin. Tel.: 
606 514 445.           258/22

Pronajmu byt o vel. 3+1 (stavebně 
upravený z 2+1) v Sedlčanech, Na Sever-
ním sídlišti. Byt je volný od 11/2022. Ná-
jemné vč. poplatků je 13 000 Kč, kauce 
20 000 Kč. Tel.: 792 309 899.               259/22

Prodám vykrmená prasata, váha cca 
200–250 kg, cena v živém 40 Kč/kg. Tel.: 
737 407 647.                260/22

Koupím rotačku za traktor, val-
ník a náhradní díly na IFA W50. Tel.: 
732 426 082.            261/22

Koupím československé dukáty a jiné 
zlaté mince. Tel.: 778 080 060.        262/22

Svobodná žena ze Sedlčan hledá 
k vážnému seznámení padesátiletého 
muže. Tel.: 603 780 790.        263/22

Prodám pěkné dětské oblečení 0–2 Kominictví  Tuháček
tel.: 777 811 898
kominictvi.tuhacek@seznam.cz

 čištění    frézování
 vložkování
 revizní zprávy    sanace
 stavby a opravy komínů
 zajišťování revize

roky za dobrou cenu. Možnost výběru. 
Tel.: 733 368 992.                          264/22

Prodám husy, kuřata, vajíčka. 
Vepřové po domluvě dovezu. Tel.: 
608 408 009.                          265/22

Hledám práci nebo brigádu – sta-
vebnictví, zahradní práce, prodavač. Tel.: 
778 503 469.                          266/22

1. základní škola, Primáře Kareše 68, 264 01 Sedlčany

NÁVŠTĚVNÍ DEN
 NA 1. ZŠ

úterý 15. 11. 2022 od 15 hodin
Do školy vstupujte, prosím, mezi 15:00–16:30 hod.

Milí předškoláci i rodiče,
připravili jsme pro vás odpoledne plné zajímavých činností, při kterých 

se seznámíte s vyučujícími, prohlédnete si školu a pobavíte se při 
plnění různých úkolů. Přijďte si vyzkoušet, jaké je to ve velké škole…

Během dopoledne vás rádi přivítáme na ukázkových hodinách.
Těší se na vás všichni vyučující

www.1zs-sedlcany.cz

ZPRAVODAJSTVÍ

SEDLČANY Podle usnese-
ní, které přijali zastupitelé 
města Sedlčany v předchá-
zejícím čtyřletém volebním 
období, může oddávat ka-
ždý z nich. Mandát k tomu 
má všech 21 zvolených čle-
nů zastupitelstva.

„Pokud se však někte-

rý z nich na takovýto akt 

necítí, tak ho do toho nutit 

nebudeme,“ poznamenal 
sedlčanský starosta Ivan 
Janeček s tím, že však 
věří, že většina kolegů se 
k tomuto čestnému úkolu 
bude stavět kladně. „Pří-

spěvky na ošacení zůstávají 

jako v minulém volebním 

období, to znamená ve výši 

pět tisíc korun ročně, ale 

budou na něj mít nárok jen 

ti, kteří skutečně oddávají,“ 
podotkl. Upřesnil, že od ur-
čitého počtu svatebních 

obřadů bude zřejmě vyplá-
cena navíc za každý další 
stokoruna. Zvyklostí byla 
částka 300 korun. Zároveň 
doplnil, že rozpětí bonusu 
se ještě na základě práv-
ních podkladů upřesňuje. 

Starosta Janeček dostal 
hned několik dnů po svém 
zvolení otázku, zda by od-
dal v pátek 21. října ales-
poň jeden ze dvou párů 
snoubenců. „Dohodli jsme 

se, že je oddá místostaros-

ta Zdeněk Šimeček, který 

s obřady má hodně zkuše-

ností a já se půjdu podívat. 

Spadl mi kámen ze srdce,“ 
připustil starosta. Dodal, 
že se bude snažit v co nej-
kratší době na tento úkol 
související s jeho funkcí 
připravit. Na svoji premié-
ru oddávajícího se teprve 
chystá.        Marie Břeňová

SEDLČANY V Kulturním 
domě Josefa Suka odehrála 
družstva šachistů Sedlčan 
svá utkání proti Českému 
Lvu Kolešovice a proti Ko-
vohutím Příbram. Po pro-
hrách v prvním kole měly 
týmy A i B, co napravovat.

Áčko neponechalo nic 
náhodě a nastoupilo v zá-
kladní sestavě. Obnove-
nou premiéru prožil Pavel 
Vohnout, který nastoupil 
po třech letech od posled-
ní partie. Soupeř naopak 
přicestoval oslaben jen se 
sedmi hráči, což zname-
nalo kontumační výhru 
Antonína Mandovce na 8. 
šachovnici. Podle papíro-
vých předpokladů měl být 
zápas jasnou záležitostí, ale 

vývoj partií z něj udělal ješ-
tě drama. Hned v zahájení 
chyboval Ondřej Hlaváček 
a ztrátu fi gury nedokázal 
ani později vykompenzo-
vat. Na výhry Honzy Sadi-
la a Petra Pavlíčka reagoval 
soupeř výhrou nad Roma-
nem Šimákem. Remizoval 
Petr Havelka. Do problémů 
se dostal i Mirek Kamlach, 
takže jistotu třech bodů 
do tabulky pro domácí 
přinesla až výhra Pavla 
Vohnouta. Konečný stav: 
ŠK KDJS Sedlčany A – 
Český Lev Kolešovice B 
4,5:3,5.

Béčko hrálo v rámci regi-
onální soutěže D proti loň-
ským vítězům z Kovohutě 
Příbram. Také nastoupilo 

v silné sestavě a všechny 
partie byly napínavé až 
do konce. Na posledních 
třech šachovnicích se hrá-
či rozešli smírně. Napětí 
nastalo, když soupeř vy-
hrál na druhé šachovnici 
a zápas závisel na výsled-
ku první šachovnice. Díky 
výhře Pavla Sadila béčko 
získalo cenný bod do ta-
bulky. ŠK KDJS Sedlčany 
B – Kovohutě Příbram 
A 2,5:2,5.

V polovině října se da-
řilo i žákům ze šachového 
kroužku ve 2. kole regio-
nální žákovské ligy. Diplo-
my za medailová umístění 
si odvezli Lenka Kváčová, 
Michal Podzimek, Vojtěch 
Fiala a Eliška Šťastná.    -vp-

Oddávat může i nadále 
každý zastupitel města

Napínavé zápolení 
nad 64 políčky
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OBEC

Dublovice 2 3 1 4 2 2 4 1 1 0

Hřiměždice 0 0 0 0 1 0 2 1 0 0

Jesenice 1 0 0 2 3 1 0 0 1 0

Kamýk nad Vltavou 2 2 1 1 3 3 5 3 1 2

Klučenice 0 0 1 1 1 0 0 0 0 0

Kňovice 1 0 0 0 1 0 0 1 0 1

Kosova Hora 1 0 2 0 3 4 4 3 0 1

Krásná Hora nad Vltavou 1 2 4 5 4 4 2 2 2 2

Křečovice 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Křepenice 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Milešov 0 0 1 1 0 3 0 0 0 0

Nalžovice 2 1 1 1 2 1 1 2 1 1

Nedrahovice 1 1 1 2 1 1 3 1 1 1

Nechvalice 1 1 2 1 2 1 1 1 4 1

Osečany 0 0 0 0 1 0 0 0 0 0

Petrovice 2 2 3 2 2 2 4 4 1 1

Počepice 1 0 1 1 3 1 0 0 0 0

Prosenická Lhota 1 0 1 0 2 0 0 1 0 2

Příčovy 0 0 2 2 2 0 0 0 0 0

Radíč 0 3 0 0 0 0 1 0 0 0

Sedlčany 12 16 15 11 14 19 17 15 7 7

Sedlec-Prčice 6 3 5 8 12 10 8 2 2 2

Solenice 1 0 0 0 0 0 0 1 1 0

Svatý Jan 0 1 1 1 0 0 1 0 0 0

Štětkovice 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Vojkov 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Vrchotovy Janovice 3 5 3 1 0 3 4 0 0 0

Vysoký Chlumec 0 1 3 2 3 3 0 3 1 0

Zduchovice 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1

Celkem 39 42 49 47 63 59 58 42 24 22

Třídenní vědecká 
konference byla 
věnována historii regionu
zaměřili pozornost na vojenské, 
hospodářské, sociální a inter-
nační dějiny cvičiště. Novinkou 
byl i přesah do poválečné obno-
vy, o níž je známo velmi málo. 
Závěrečný den byl pak věnován 
tomu, jak je cvičiště připomí-
náno v současnosti prostřed-
nictvím knih, připomínkových 
akcí, naučných stezek apod.

„Myšlenku uspořádat speciál-

ní konferenci historiků na téma 

výcvikového prostoru Böhmen 

přinesl již před lety kolega Mi-

chal Sejk, vedoucí okresního 

archivu v Benešově a zároveň 

místostarosta Neveklova,“ při-
pomněl Tomáš Zouzal. „Oba 

jsme se historií cvičiště delší 

dobu zabývali a oba také žije-

me v oblasti, kde se nacházelo. 

Takže slovo dalo slovo, a když 

se přiblížilo osmdesáté výro-

čí vzniku cvičiště, začali jsme 

ve spolupráci s ředitelem Muzea 

Podblanicka Radovanem Cá-

derem konferenci připravovat 

jako společný projekt tří vědec-

kých institucí – archivu, muzea 

a Ústavu pro studium totalitních 

režimů.“ 

Na konferenci se svými pří-
spěvky postupně vystoupily 
dvě desítky historiků, jimž na-
slouchali nejen jejich kolego-
vé. Historička Šárka Janotová 
z Kňoviček, která vede oddě-
lení hospodářských subjektů 
ve Státním oblastním archivu 
v Praze, k tomu uvedla: „Vy-

zdvihla bych složení účastníků 

konference. Sešli se zde jak 

historikové, tak veřejnost, za-

stupitelé a učitelé, což považu-

ji za přínosné a podnětné ze-

jména pro region a uvažování 

nad jeho historií.“

Pohled do lavic její slova po-
tvrzoval. Z vědecké obce sem 
ze Sedlčanska zavítali napří-
klad David Hroch a Pavel Žak 
z Městského muzea Sedlčany, 
z řad sedlčanské samosprávy 
přijel zastupitel Vojtěch Kolín 
a akce se zúčastnili také his-
torikové, kteří jsou čtenářům 
známí z dřívějších let, byť nyní 
již působí mimo Sedlčansko. 
Byli jimi například autor knihy 
Střípky z mozaiky protektorát-
ní společnosti Jakub Doležal 
z Nechvalic či Karel Koucký, 
historik a archeolog pocházejí-
cí z Počepic, který je od letoš-
ního roku ředitelem Státního 
oblastního archivu v Praze 
na Chodovci.

Jak již bylo uvedeno, právě 
archiv, potažmo jeho benešov-
ská pobočka, byl společně s Mu-
zeem Podblanicka a Ústavem 
pro studium totalitních režimů 
jednou z pořádajících institu-
cí a Karel Koucký sdělil, co jej 
na konferenci překvapilo. „Za-

ujalo mě srovnání mezi naším 

regionem a Vyškovskem, kde do-

šlo během války také k vysídlení 

několika desítek obcí. Zatímco 

u nás je toto téma dlouhodobě 

předmětem zájmu, na Vyškovsku 

tomu tak není.“

Neveklovsko i Sedlčansko si 
svoji druhoválečnou historii při-
pomíná každých pět let a stane 
se tak i v roce 2023. Plánováno je 
také vydání sborníku s příspěv-
ky vyslovenými na konferenci.

David Myslikovjan

Ten správný si všichni vyhledali pod-
le přiložené mapy.

Nejprve proběhla instruktáž. Zahrad-
ní architekt Matěj Polánek, který s pro-
jektem pomáhal, předvedl vysazení 
od vykopání jámy až po upevnění drá-
těnky kolem opěrných kolíků. Po celé 

dopoledne byl pak zahradníkům amaté-
rům k dispozici, stejně jako jeho kolegy-
ně Jana Horáčková. Na vysazení stromů 
získalo město 100% dotaci z evropských 
fondů ve výši 180 tisíc korun. Každý 
strom je označen dřevěnou cedulkou 
se jménem patrona a odrůdou. 

Olga Trachtová Hadáčková

Komunitně se vysázelo 33 stromů

Historikové Tomáš Zouzal (vlevo) a Karel Koucký

Dokončení ze strany 1
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REGION Od posledního sledování kle-
sl počet pozitivně testovaných o dva, 
což činí necelých devět procent. Nej-
více pozitivních je v Sedlčanech, ale 
i tady je jich pouze sedm.

Počet potvrzených případů ko-
ronaviru stoupl za poslední týden 
v Kamýku nad Vltavou, Kňovicích, 
Kosově Hoře a Prosenické Lho-
tě. V Dublovicích, Jesenici, Ne-
chvalicích, Solenicích a Vysokém 
Chlumci se počet nakažených sní-

žil. Dvacítka obcí má stejný počet.
Mezi sobotou 29. října a 5. listopa-

du se počet nakažených v obci s roz-
šířenou působností Příbram snížil 
ze 100 na 59 nakažených, počet ne-
mocných v nemocnici klesl ze dvou 
na jednoho. Sedlčansko zaznamena-
lo pokles z 29 na 20, ale počet pozitiv-
ně testovaných v nemocnici stoupl 
z jednoho na tři. Na Voticku byli stále 
tři nakažení, v nemocnici nebyl žád-
ný z nich.                           -oth-

V sedmnácti obcích 
není nikdo nakažený
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KOSOVA HORA Další případ 
vandalů, kteří se zaměřu-
jí z neznámého důvodu 
na sakrální památky, byl 
zaznamenán v katastru 
obce Kosova Hora. Je 
tomu déle než měsíc, kdy 
před Janovem u odbočky 
na Záduší došlo k poškoze-
ní křížku.

„Došlo zde k uražení li-

tinového kříže z žulového 

podstavce,“ upřesnil sta-
rosta obce Martin Krameš. 

„Kříž nám opravila místní 

fi rma KOWAT a je již zpět 

na svém místě. Moc bych 

si přál, aby se takové věci 

již neopakovaly, nemohu 

pochopit myšlení lidí, kteří 

jsou schopni toto provést,“ 
dodal starosta. 

Nic na trestuhodném 
činu nemění fakt, že křížek 
zde nestál od nepaměti, ale 
postavili jej zde dva turisté 
– pan Bláha a Sosnovec 
přibližně před osmi lety. 
Uvedla to Marie Bazalová, 
kterou jsme požádali o in-
formaci, zda není v knize 
pověstí Paměti dávných 
křížků, které sepsal její 
manžel Karel Bazal, zachy-
cena o původu kříže něja-
ká historka. Marie Bazalo-
vá pokračovala: „Ke stavbě 

křížku využili toto místo 

pod lipami na křižovatce 

cest, které se právě k insta-

laci této stavby nabízí. Bylo 

to se svolením vlastníka 

pozemku, tuším, že Paříz-

kových z Janova. Použili 

k tomu vyřazený křížek.“ 

Doplnila, že vesnice Ja-
nov vznikla na počest krá-
le Jana Lucemburského, 
jehož vojsko zde ve 14. sto-
letí osvobodilo ze zajetí ne-
ozbrojené Pražany, které 
vzali s sebou jako rukojmí 
Korutanští při svém úni-

ku z Čech. „Poblíž vesnice 

byla v upomínku vysazena 

lípa. Ta po čase uschla, ale 

z jejích kořenů vyrašil nový 

stromek. Když i ten padl, 

vysadili lidé na tomto místě 

novou lipku. Ale i tu zničila 

lidská bezcitnost a neúcta 

k předkům. Ještě ke konci 

20. století tam ležel trouch-

nivějící kmen. Místa se 

ujal Josef Vermach, řečený 

Simba, a společně s mladý-

mi členy oddílu TOM tam 

někdy v 80. letech zasa-

dili nový stromek. Strom 

zřejmě při bouřce padl,“ 

sdělovala Marie Bazalová 
s tím, že sedlčanští turisté 
zde 17. listopadu 2013 vysa-
dili novou lipku. „Později 

u lípy instaloval pan Pešta 

lavičku, ovšem vydržela jen 

týden, někdo ji ukradl,“ do-
dala.            Marie Břeňová

Marné pátrání 
po historii

Tato drobná sakrální 
památka, kterou vandalo-
vé před několika měsíci 
zničili, znovu díky zájmu 
rodiny Pilíkových, manže-
lů Barešových, ale přede-
vším rychlé aktivitě maji-
telky příčovského zámku 
Alice Tomkové, může dál 
plnit svoje duchovní poslá-
ní. „Otec tady v tom místě, 

kde stojí kříž, koupil pole, 

ke kterému patřily i lípy. Ce-

lého tohoto místa, kde cesta 

před ním rozděluje katastry 

Příčov a Dubovic, si váží-

me. Pátrali jsme po historii 

křížku, ale marně,“ řekla 
nám sedmadvacetiletá Da-
rina Pilíková. Znamená pro 
ni i silnou citovou vazbu 
na otce, který již nežije. Do-
dala: „Mám ráda přírodu. 

Otec mě vedl k zemědělství 

a k přírodě a tady na okol-

ních polích hospodařím...“ 

Vše bude, jak má 
být...

Mezi přítomnými byl také 
Jan Štěpánek, který dlouho-

době působil v zastupitel-
stvu obce Příčovy. Iniciativ-

Obnovený křížek na hranici 
Příčov a Dublovic může dál 
plnit duchovní poslání

ně se ujal úvodního slova 
a spontánně řekl několik vět: 
„Jsem rád, že dobří lidé, kteří 

mají k Příčovům hezký vztah, 

tomuto místu vrátili jeho po-

dobu. A jsem rád, že se tady 

také dnes dobří lidé sešli a že 

bude kříž vysvěcený a vše 

bude, jak má být.“ 

Kříž, projev 
poděkování a víry

O významu kříže poho-
vořil farář Stanislav Zápo-
tocký. Mimo jiné se zmínil 

o tom, že se přesně neví, 
od kterého roku na místě 
v blízkosti větrného mlý-
na stojí a co se na tomto 
konkrétním místě událo. 
„V naší krajině ale můžeme 

takovýchto podobných kří-

žů vidět mnoho. Často jsou 

právě u různých cest a roz-

cestí – tam, kde se nějaké 

neštěstí stalo nebo naopak, 

kde bylo odvráceno. Tam 

je lidé postavili jako pro-

jev poděkování nebo jejich 

víry. Víry, že život neskončí 

smrtí. Zamýšlíme se nyní 

nad tím, že kříž je zname-

ním křesťanství, boží lásky 

k nám…“ 

Farář dále připomněl, 
že symbol kříže je pro 
celý svět znamením spá-
sy a v modlitbě k Bohu 
také sděloval: „Prosíme 

tě za všechny, kdo tento 

kříž postavili, kdo se o něj 

starali, za ty, co ho opravi-

li a za všechny, kteří zde 

v okolí žijí – v obcích Pří-

čovy, Dublovice i v dalších 

vesnicích, žehnej všem, od-

měň všechny dobré skutky.“ 
Marie Břeňová

TÉMA

Sváteční události přihlíželo několik desítek lidí. Byl mezi nimi také nový místostarosta Příčov Petr 
Pištěk (druhý zprava).

Paní Boubelíková, matka Alice Tomkové, omluvila dceru s tím, že 
se shromáždění neúčastní. Vyřizovala od ní faráři, aby jí veřejně 
neděkoval, že nejdůležitější je pro ni výsledek – obnova křížku.

Neznámí 
vandalové řádili 
i u Janova. Co 
zničili, jiní opravili

Kříž opravila místní fi rma KOWAT.

Dokončení ze strany 1



8 strana www.sedlcansky-kraj.czKALENDÁŘ

 KONCERTY, 
ZÁBAVY

 Sedlčany – kult. dům 
9. 11. Poutníci

kapela vystoupí s pořadem 

Přes 50 let v country; 19:30

15. 11. Jakub Smolík

koncert věčného romantika 

s doprovodnou skupinou; 

19:30

16. 11. Blue Orchestra

tradiční podzimní koncert 

sedlčanského big bandu; 19:30

22. 11. Pavel Šporcl: Pa-

ganiniana

nejnovější virtuózní pro-

gram pro sólové housle vy-

nikajícího houslisty; 19:30

 Petrovice – Obecní dům
11. 11. Posvícenská 

zábava

hraje kapela Fantom; 20:00

12. 11. Jásalka Band

vystoupení populární de-

chové kapely; 16:00

 Sedlčany – Pohoda club
12. 11. Poletíme?

koncert skupiny Poletíme?; 

21:00

16. 11. 15 let Pohody – 

live bands

oslava 15. výročí založení 

Pohoda clubu, vystoupí 

Just for Being, Kung-Fu 

Girlz, ATD; 20:00

18. 11. Manhattan Retro 

Party

vstup od 35 let, DJ Sláva 

Bloch a Míra Šmarda; 21:00

 VÝSTAVY

 Drážkov – Váchův 
špejchar
Našlose Sešlose

výstava autorské tvorby 

k 20. výročí založení spol-

ku Našlose

 Sedlčany – knihovna
Rok s krajkou VIII.

výstava členek Krajkového 

klubu; do 30. 11.

Je včera, bude dnes 

a byla zítra

poezie Jana Skácela 

na schodišti, součást festi-

valu Den poezie; 7.–20. 11.

 Sedlčany – kult. dům
Současná česká astrono-

mická fotografi e

výstava součástí oslav 60. 

výročí otevření hvězdárny 

Josefa Sadila

 Sedlčany – muzeum

Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury v muzej-

ním sklepním prostoru

Našlose

výstava k 20. výročí založe-

ní; do 20. 11.

 Počepice – Obecní 
knihovna
Fotosoutěž Počepicko 2021

výstava fotografi í Počepicka

 PŘEDNÁŠKY

 Hrachov – Ochrana 
fauny ČR
18. 11. Vidět hořet Říp 

a zemřít

beseda s Jiřím Sedláčkem 

o požáru v Českém Švýcar-

sku a požárech v přírodě 

obecně; 18:00

 Sedlčany – muzeum
22. 11. Dáme v české 

architektuře

přednáška regionální archi-

tektky Ivany Slavkové; 18:00

 DIVADLO

 Drážkov – Divadlo Hogo 
Fogo
18. 11. Přelet nad kukač-

čím hnízdem

známé představení uvádí 

Divadlo Radka Brzoboha-

tého; 19:00

 KINO

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – Komunitní centrum
11. 11. Svobodné děti – 

komunitní promítání

projekce dokumentu o dob-

rovolném přístupu dětí 

ke vzdělávání; 19:00

 Sedlčany 
11. 11. Za vším hledej 

ženu

vztahová komedie; 20:00

12. 11. Dobrý šéf

španělská komedie; 20:00

13. 11. Zlouni

animovaná komedie; 15:00

18. 11. Civilizace – Dobrá 

zpráva o konci světa

český dokument; 20:00

19. 11. Banger

česká komedie, drama; 20:00

 SPORT

 Sedlčany – zimní stadion
9. 11. Pohárové utkání

HC Huroni Vršovice – HC 

Kačeři Příčovy; 18:30

AHC Nový Knín – TJ Slavoj 

Obecnice; 20:25

11. 11. Pohárové utkání

HC Hrádek – DSK Daleké 

Dušníky; 18:30

HC Votice – HC Olbramovi-

ce; 20:25

12. 11. Pohárové utkání

HC Domino – Stará garda 

Štětkovice; 14:00

Rybníkáři – HC Žabáci 

Solopysky; 16:00

Rumola – HC Miličín; 18:00

13., 20. 11. Veřejné brus-

lení

14:00–16:00

13. 11. Pohárové utkání

Stará garda Štětkovice 

B – HC Medvědi Sedlčany; 

16:30

Ševci Nový Knín – Novit 

Neveklov; 18:25

17. 11. Veřejné bruslení

12:00–14:00

19. 11. Pohárové utkání

TJ Tatran Sedlčany A – HC 

Berounští Medvědi; 17:00

 Petrovice – hřiště
12. 11. Fotbalové utkání

SK Petrovice – SK Nový 

Knín; 13:30

 Jesenice – hřiště
12. 11. Fotbalové utkání

TJ Sokol Jesenice – TJ 

Zduchovice; 13:30

 Dublovice – hřiště
13. 11. Fotbalové utkání

TJ Sokol Dublovice B – TJ 

Krásná Hora; 13:30

 Sedlčany – hřiště TJ 
Tatran
13. 11. Fotbalové utkání

TJ Tatran Sedlčany B – TJ 

Velké Popovice; 13:30

 Sedlčany
19. 11. Za pány z Borotína

turistický pochod

 OSTATNÍ

 Sedlčany – knihovna
9., 16., 23. 11. Hajánek

podvečerní čtení pro děti; 

17:00

10. 11. Naučte se předčí-

tat jako herci

workshop pro děti, rodiče 

a všechny, kteří chtějí dě-

tem číst nahlas; 13:00

11. 11. Píšu, píšeš, píšeme

program pro budoucí au-

tory navštěvující 1. stupeň 

ZŠ; 13:00

11. 11. Tanec je poezie 

beze slov

taneční vystoupení dětí ze 

ZUŠ Sedlčany, navazuje 

Svatomartinská výtvarná 

dílna; 15:00

11. 11. Háčkované panenky

výroba panenek na kurzu 

Šikovné ruce; 18:00

14. 11. Hvězdné lampió-

ny za opaskem noci

lampiónový průvod 

od knihovny na Cihelný 

vrch, překvapení, opékání 

buřtů a písničky; 18:00

18. 11. Na vlnách poezie

interaktivní poetický 

občasník, navazuje Mořská 

výtvarná dílna; 15:00

21. 11. Tisknu, tiskneš, 

tiskneme…

výtvarná dílna pro nejmen-

ší; 10:00

23. 11. Třešně v rumu

nové listování s Petrou 

Bučkovou, přítomna bude 

autorka knihy Michaela 

Janečková; 20:00

 Petrovice – náměstí
11. 11. Vítání svatého 

Martina

 Vysoký Chlumec – před 
budovou úřadu
11. 11. Lampiónový prů-

vod na svatého Martina

15:30

 Kamýk nad Vltavou – 
u budovy MŠ
11. 11. Průvod svatého 

Martina

průvod s lucerničkami 

a lampióny zakončený 

ochutnávkou svatomartin-

ské husy a vína; 16:00

 Milešov 
12. 11. Svatomartinský 

průvod

občerstvení na návsi 9:00, 

mše svatá 10:00, příchod 

průvodu ke kostelu a svě-

cení vína 10:45, průvod 

obcí a slavnostní otevření 

Svatomartinského vína 

na návsi 11:00, letová ukáz-

ka dravců

 Sedlec-Prčice – zahrada 
ZUŠ
11. 11. Vítání svatého 

Martina a lampiónový 

průvod

vystoupení dětí, lampió-

nový průvod, vystoupení 

Pánů ze Zvěřince, úniková 

hra; 16:30

 Sedlčany – hvězdárna
11., 12., 18., 19. 11. Pozo-

rovací program

18:00–21:00

 Kosova Hora – náměstí
12. 11. Svatomartinské 

slavnosti

vystoupení Dudáckého sou-

boru ZUŠ Sedlčany, příjezd 

svatého Martina, svatomar-

tinské víno; 14:00

 Ješetice – kult. dům
13. 11. Burza Ješetice

burza oblečení pro děti 

i dospělé, hraček, bot, do-

plňků a dalšího; 10:00

 Svatý Jan – kostel svaté-
ho Jana Nepomuckého
13. 11. 20. svatohubert-

ská mše

mše svatá sloužená ke cti 

sv. Huberta, patrona lesní-

ků a myslivců; 11:15

 Sedlčany – nám. T. G. M.
17. 11. 33 let od revoluč-

ních událostí

rozsvícení svíček, česká hym-

na, výtvarné práce, hudební 

vystoupení a další; 17:11

 Sedlčany – muzeum
17. 11. Připomínka 33. 

výročí listopadových 

událostí 1989

promítání dobových fi lmů, 

divadelní představení žáků 

ZUŠ, výstava fotografi í; 17:11

 Kosova Hora – prostory 
kabin hospody u hřiště
19. 11. Vánoční prodejní 

výstava

13:00–16:00

 Hrachov – u bývalé 
Jednoty
19. 11. Rozsvícení vánoč-

ního stromu

16:00

 ROZHLEDNY

 Onen Svět
Langova rozhledna 

otevřeno o víkendech; 

9:00–18:00

 Všechny podrobnosti 
k uvedeným akcím najde-
te na našich internetových 
stránkách www.sedlca-
nsky-kraj.cz v rubrice 
Kalendář. Umístění akce 
do rubriky je zdarma. 
Upoutávky posílejte včas 
e-mailem na: kalendar@
sedlcansky-kraj.cz nebo 
poštou na adresu redakce.
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SEDLEC-PRČICE Již přícho-
dem do restaurace U Vítka 
z Prčice na nás dýchne 
historie. Promlouvá k nám 
nejen nábytkem, ale také 
freskami, které zdobí zdi. 
„Aby ten příběh na lidi 

promlouval i ze zdí. Aby 

věděli, že Záviš z Falkn-

štejna nebyl žádný zrádce. 

Čechy vytáhl na vrchol, 

za Václava II. z nás znovu 

udělal říši,“ vysvětluje Petr 
Kroužil, který buduje his-
torický areál Vítek z Prči-
ce, a poukazuje na malby 
na zdech, jejichž autorkou 
je Markéta Jurigová.

„Petr Vok z Rožmberka 

míval na Bechyni knihu, 

do které se zapisovalo, ko-

lik toho kdy vypili. Jmeno-

valo se to Pokoutní kniha. 

My jsme ji zavedli také, 

jmenuje se Pokoutní kni-

ha Vítka z Prčice. Píšeme 

do ní různé návštěvy, her-

ce, politiky. Někteří se stále 

vrací,“ poukazuje na kni-
hu, která leží nedaleko 
vchodu.

Na restauraci je zajíma-
vá také hodovní nabídka, 
tedy jídelní lístek. Zastou-
peny jsou v něm mimo 
jiné regionální potraviny, 
například kravský a ovčí 
sýr z Heřmaniček. Ten 
lze koupit v Sedlčanech, 
v prodeji je ale i v obcho-
dě u Kroužilů, který tu 
zůstane i v době, až bude 
budovaný historický are-
ál hotový: „Prodejna bude 

na památku vedlejších vět-

ví a zároveň recepcí areá-

lu,“ vysvětluje Petr. Kro-
mě běžného zboží je tady 
ke koupení také zboží se 
značkou Vítkovců: sklenič-
ky, med a další.

Zatímco prodejna je 
z velké většiny zatím závis-
lá na místních obyvatelích, 
restaurace s pivovarem to 
mají přesně naopak, těží 
zejména z turistů a lyžařů. 
„K dětské jízdence dáváme 

poukázku na pohankovou 

palačinku do naší restau-

race. I s útratou tady v re-

stauraci si většinou rodiny 

pochvalují, že si zalyžovali 

levněji než jinde,“ říká Petr 
Kroužil.

Přímo v restauraci je 
také pivovar. Pivo tady 
vaří sám Petr spolu se 
svým synem Vítkem. 
„Piva jsou napasovaná 

na rok 1842,“ říká a ukazu-
je na zeď za námi, na kte-
ré visí obrázek plzeňské-
ho pivovaru ze stejného 
roku. Vypadá na něm jako 
větší škola. Kousek dál je 
fotografi e, která zachycuje 
stejný areál o šedesát let 
později. Stavební boom 
tady ale rozhodně nebyl 
na úkor kvality piva.

„Děláme patnáct druhů 

piv, třináct je jich na pa-

mátku rodu Vítkovců. Gró 

dělají české, bavorské 

a rakouské typy, proto-

že rakouské země k nám 

taky patřily. Dva typy jsou 

pšeničné, to bylo kdysi 

pivo bohatých lidí, šlechty. 

Z ječmene a ze žita se děla-

lo pro poddané. Máme taky 

nakouřené, protože se slad 

kdysi sušil nad ohněm,“ 
popisuje Petr Kroužil aty-
pickou produkci pivovaru, 
jehož hlavní myšlenka je 
svázaná s konkrétním ro-
dem a dobou.

„Stabilně se snažíme mít 

desítku a dvanáctku. V létě 

děláme osmičku a na zimu 

se nasazuje bavorská šest-

náctka. Vedle toho vaříme 

Vídeň světlou a červenou, 

bavorské extra světlé a po-

lotmavé a další. Dohroma-

dy na várku se vaří tisíc 

litrů piva. Děláme to podle 

roku 1842, takže vlastně va-

říme neekonomicky,“ říká.
„Běžně je varna pět set 

litrů, aby byly co nejmen-

ší náklady. Tam je dvě stě 

kilo odpadu a to se musí 

doředit. My vaříme devět 

set litrů, přitom už prvotní 

voda je ta stejná, jako zů-

stane na konci, nic se tam 

nepřidává. Pomaloučku 

odebíráme odpady. Navíc 

nakupujeme nejlepší slad 

ze Záhlinic na jižní Mora-

vě, kde mají ideální klima-

tické podmínky a dělají ho 

postaru. Protože ani tomu 

rodu nesmělo na stůl přijít 

nic špatného,“ vysvětlu-
je Petr Kroužil s tím, že 
základem dobrého piva, 
nefiltrovaného, nepaste-
rovaného, ale čirého, je 
kvalitní surovina i zpraco-
vání. „Plzeň byla svět čiros-

ti, i když byl fi ltr vynalezen 

až v roce 1876,“ dodává.
Také v těchto prosto-

rech se konají zajímavé 
exkurze pro návštěvníky: 
„Vyprávím příběh piva 

od Keltů. Už ve dvanáctém 

století nás papež káral, že 

se v Čechách hrozně pije 

pivo. Podáváme hlavně 

půllitry nebo tupláky. Učím 

lidi, aby nepili pivo z nula 

čtyřek, že jsme Češi, první 

národ na světě v konzuma-

ci piva, tisíc let nejlepší pi-

vaři,“ říká Petr Kroužil se 
zapálením a evidentní lás-
kou ke zlatavému moku.

Jezdí sem autobusy 
se zá jezdy tuzemský-
mi i zahraničními, třeba 
z Dánska. „Jezdí sem opa-

kovaně, mají perfektního 

překladatele a já jim tady 

dvacet minut povídám. 

Musím jim vyprávět o Če-

chách a hrozně je baví, 

když jim řeknu, že Češi 

chlastaj jako Dáni. A já jim 

vysvětluju, že jsme hledali 

obětního beránka, protože 

jsme největší konzumenti 

v Evropě,“ vypráví Petr 
Kroužil se smíchem.

Pivní fanoušek se v něm 
nezapře ani u televizní 
obrazovky. Zatímco jiné 
seriály odmítá a pro svou 
vytíženost ani nestíhá, 
Pivní svět ho baví. A není 
to rozhodně pouze tím, že 
se natáčí v pivovaru jeho 
kamaráda Tomáše Vodo-
chodského, který pochází 
z Vysokého Chlumce.

V Kvasejovicích se ale 
připravuje i vinohrad. Petr 
se pěstování révy učí za-
tím v malém, asi na stovce 
hlav. „Protože s vínem za-

čínám, tak mám kamarády 

ve Valticích a u Velkých 

Pavlovic, kteří nade mnou 

drží ochrannou ruku,“ vy-
světluje Petr Kroužil s tím, 
že k rodu Vítkovců patří 
nejen pivo, ale také víno. 
Jihozápadní pozemek, kte-
rý je na pěstování vinné 
révy ideální, vlastní pří-
mo Petrovi rodiče. Výhled 
na něj bude ze sjezdovky, 
o které se dočtete v jed-
nom z příštích čísel naše-
ho týdeníku. Na sjezdovce 
bude základna vinohradu. 
„Když jsem s tím vinohra-

dem přišel, označovali mě 

lidi za blázna. Pak ale při-

šli na to, že to do sebe vše 

opravdu zapadá,“ dodává.
Olga Trachtová 

Hadáčková

V Í T E K  Z  P R Č I C E  ( 2 )

Restaurace, pivovar a prodejna už 
fungují mnoho let

Zařízení pivovaru je přímo součástí restaurace.
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Tatran Sedlčany – 
Cvočkaři Hořovice 6:2 
(3:0, 3:1, 0:1)
SEDLČANY V odloženém zápase 
šestého kola krajské soutěže se 
utkali hokejisté Tatranu ve čtvr-
tek 3. listopadu se soupeřem, 
kterého s postupujícím časem 
stále více přehrávali. Domácí 
hráči přeřadili na nižší rychlost 
až v závěru mače v době, kdy vy-
soko vedli.

Tatran jde do trháku
Téměř polovinu první třeti-

ny se toho na ledě příliš mnoho 
neudálo. Oba týmy útočily do pl-
ných a šancí bylo k vidění jako 
šafránu. V 9. minutě ale vypálil 
až téměř od modré Vít Zavadil, 
brankář puk pouze vyrazil před 
sebe do míst, kde číhal zcela vol-
ný Štěpán Pinkas a sedlčanský 
útočník pohodlně nikým neata-
kován nasměroval poprvé kotouč 
do sítě – 1:0. Hokejisté Tatranu 
i nadále hráli pozorně v obraně, 
nepouštěli hosty do větších pří-
ležitostí, a sami podruhé udeřili 
v čase 13.23, kdy po nepřehledné 
situaci před gólmanem Hořovic 
a nahození puku před branko-
viště skóroval Ondra Spilka. Tři 
a půl minuty před prvním klakso-
nem zvýšil Štěpán Pinkas na 3:0 
a navíc po odehrané půlminutě 
ve třetině druhé Tatran rozehrál 
svoji první přesilovku v tomto 
utkání.

Skóre narůstá 
Nenaložil s ní právě nejlépe, 

ale protože Cvočkaři byli stále 
dost bezradní, měl domácí tým 
i nadále hru ve své moci. Navíc se 
v čase 23.21 trefi l Martin Náprstek 
a bylo to už 4:0. Na konci 24. mi-
nuty hry po závaru před brankou 
Tatranu už hráči Hořovic zvedali 
ruce nad hlavu na oslavu gólu, 
ale kotouč přes brankovou čáru 
nepřešel. V čase 28.27 při přesi-
lovce Cvočkaři přece jenom sní-
žili na 4:1, jenomže hned vzápětí 
rozehráli přesilovou hru i domácí 
hokejisté a ve 31. minutě hry To-
máš Macháč přidal na konto své-
ho týmu pátý úspěšný zásah. Tři 
a půl minuty před koncem dru-
hé třetiny po brejku zakončoval 
téměř do prázdné branky Ondra 
Spilka, a po dosavadním průběhu 
utkání, v němž většinou Tatran 
kontroloval hru, bylo o jeho osu-
du prakticky rozhodnuto.

Ve třetí třetině se snažil Tatran 
kontrolovat svůj náskok. To, co 
prošlo až k domácímu brankovi-
šti, lapil v pohodě chytající Hla-
váček. V závěru utkání ale měli 
hosté možnost hrát přesilovku 
čtyři na tři, kterou dokázali šest 
minut před závěrečným klakso-
nem zužitkovat. Stav 6:2 vydržel 
až do konce, takže si Tatran mohl 
připsat na svoje konto další tři 
body a upevnit si tak třetí místo 
v tabulce skupiny Jih.

David Myslikovjan

SEDLČANY V dlouhodobé pohárové 
soutěži amatérských hokejistů se mi-
nulý týden ve skupině A střetly týmy 
z popředí tabulky se soupeři, kteří 
zatím fi gurují na jejím dně. Oba out-
sideři docela dlouho odolávali, ale 
nakonec dopadlo vše podle papíro-
vých předpokladů.

Huroni se v duelu s dosud ne-
poraženou Obecnicí drželi více než 
deset minut, a dokonce po celou 
první třetinu nebylo nijak znát, že 
hraje první tým s předposledním. 
V 11. minutě hry se však Obecni-
ci povedla pěkná akce celé trojice 
útočníků na jeden dotek, kterou za-
vršil úspěšně střelou z bezprostřed-
ní blízkosti Jiří Moser. Na začátku 
druhé třetiny rozehrála Obecnice 
přesilovku, ale hned v jejím úvodu 
mohla inkasovat po úniku útočníka 
Vršovic. Vyrovnanou partii drželi 
Huroni až do 7. minuty prostřední 
části hry, jenomže potom napřáhl 
od modré čáry Libor Procházka, 
a bylo to 2:0. Hned vzápětí přidal 
třetí gól Jiří Moser, a to už se dostal 
favorit na koně. Do konce třetiny 
přidal čtvrtou branku Obecnice 
František Větrovský a o osudu utká-
ní bylo rozhodnuto. 

Zvírotice dokonce po první třetině 
s posledním Dominem prohrávaly, 
ale ve druhé části hry zařadily vyš-
ší rychlostní stupeň a čtyřmi góly si 
zajistily luxusní náskok. Ve třetí třeti-
ně se však opět střelecky odmlčely 
a Domino snížilo na přijatelných 4:2. 

Velká kanonáda byla k vidění 

v první třetině v duelu Štětkovic 
s týmem AHC Nový Knín. Stará gar-
da po patnácti minutách vedla 5:3. 
Ve zbývajících dvou částech hry už 
padalo gólů méně, ale i tak favorit vy-
hrál zcela přesvědčivě.

Ve skupině B si díky vysokému 
vítězství nad posledními Olbramovi-
cemi upevnila svoje vedení v tabulce 
petrovická Rumola, zatímco druzí 
Rybníkáři ztratili bod. Zabojoval do-
sud poslední Neveklov, který zatím 
jen horko těžko sbíral body. Minulý 
týden však Novit zabral, dvakrát vy-
soko zvítězil a opustil nejnižší patra 
startovního pole. 

Výsledky – skupina A: Příčovy 
– Chlum 4:3, Štětkovice – AHC Nový 
Knín 11:4, Obecnice – Vršovice 6:0, 
Zvírotice – Domino 4:2. Po devíti 
utkáních má první Obecnice osm-
náct bodů, o čtyři body zpět jsou 
druhé Zvírotice a třetí Sázava má 
bodů třináct. Dva body mají desáté 
Vršovice a stejně je na tom i poslední 
jedenácté Domino.

Skupina B: Štětkovice B – Olbra-
movice 3:5, Votice – Daleké Dušníky 
6:3, Medvědi – Neveklov 1:5, Daleké 
Dušníky – Rybníkáři 1:1, Olbramovi-
ce – Rumola 0:9, Neveklov – Hrádek 
11:5. Po deseti zápasech vede s šest-
nácti body Rumola a o dva body 
méně mají Rybníkáři. Třetí Votice 
dosud nasbíraly dvanáct bodů, ale 
měly v době naší uzávěrky jeden zá-
pas k dobru. Poslední dvanácté jsou 
nyní pětibodové Olbramovice.

David Myslikovjan

Tatran Sedlčany – 
HC Kobra Praha B 
5:6 (2:2, 3:1, 0:2 – 
SN 0:1)
SEDLČANY Hokejisté Tat-
ranu neměli minulý týden 
příliš mnoho času na odpo-
činek. Po čtvrtečním úspěš-
ném utkání s hořovickými 
Cvočkaři je v sobotu 5. 
listopadu na domácím ledě 
čekal ještě mnohem jedo-
vatější soupeř. Rezerva 
pražské Kobry.

Soupeř vede, 
Tatran dotahuje

Přesto to dlouho vy-
padalo na další vítězství. 
Hosté se sice ujali vedení 
už po půlminutě hry, ale 

v čase 4.26 vyrovnal skó-
re Lukáš Petržílka. Ještě 
jednou se dostala Kobra 
v první třetině do vedení, 
a to ve 12. minutě, ale i ten-
tokrát nalezli domácí hoke-
jisté odpověď, když v čase 
15.04 opět srovnal stav zá-
pasu Martin Pospíšil. 

Prostřední část hry pat-
řila Tatranu. Sice od 25. mi-
nuty hry opět prohrával, 
ale potom přitlačil na pilu 
a podařilo se mu vstřelit 
tři branky. Ve 33. minutě 
po úniku a zakončení na la-
pačku sice ještě neskóro-
val, ale v čase 34.25 se už 
dočkal zásluhou Ondřeje 
Pohana. Hned vzápětí se 
hokejistům Tatranu pove-
dl brejk, který zakončoval 
Martin Pospíšil, jenomže 

sedlčanský útočník si ne-
seřídil mířidla a puk z jeho 
hokejky prosvištěl těsně 
vedle tyčky. V závěru dru-
hé třetiny rozehrál Tatran 
přesilovku, v čase 37.13 
po závaru před brankou 
hostí zvedl puk bekhen-
dem Martin Vild, a domácí 
vedli 4:3. Minutu před dru-
hou sirénou bylo na zim-
ním stadionu ještě veseleji, 
když rovněž z místa před 
brankovištěm přidal pátý 
gól Tatranu Libor Bém.

V nájezdech se 
nedařilo

Ve třetí třetině domá-
cí hokejisté hájili svůj 
dvougólový náskok, ale 
už po půlminutě byl vy-
loučený Vild, a po mi-

nutě a sedmi vteřinách 
hry v oslabení inkasovali 
čtvrtou branku. Kobra 
dala gól, jak jinak, z místa 
před brankovištěm. Kon-
taktní branka zrychlila 
hru, jenomže pro domácí 
brzy nastaly další nesná-
ze, když ve 45. minutě 
hry usedl na trestnou la-
vici Chwastek. Tentokrát 
se však domácí ubránili, 
ačkoliv několikrát jenom 
za cenu velké obětavosti 
po pádech do střel. V po-
lovině třetí třetiny mohlo 
být vyrovnáno, když beci 
Tatranu namazali ve svém 
obranném pásmu puk 
na hokejku najíždějícího 
útočníka soupeře, avšak 
ten v jasné příležitosti 
minul. Domácí hokejis-

té opláceli po úniku pět 
a půl minuty před třetí si-
rénou, ale ani oni svoji gó-
lovou šanci neproměnili. 
Do konce třetiny zbývalo 
bez pěti vteřin pět minut, 
když se hráči Kobry natla-
čili před brankoviště Dud-
ka a srovnali na 5:5. 

Následovalo pětiminu-
tové prodloužení ve hře 
tři na tři, šance se v něm 
střídaly na obou stranách, 
ale nakonec zůstalo jen 
u přehlídky promarně-
ných příležitostí. O dělbě 
bodů tak musely rozhod-
nout samostatné nájezdy. 
Hosté proměnili jeden, do-
mácí žádný, a tak dva body 
putovaly do Prahy a jeden 
zůstal v Sedlčanech.

David Myslikovjan

Hokejisté zatloukli do branky 
soupeře šest cvočků

Hokejisté Neveklova se po dvou 
vítězstvích odlepili ze dna 
pohárové tabulky

Kobra uštkla šestkrát, naposledy v samostatných nájezdech
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TJ Tatran 
Sedlčany – FC 
Horky 3:3 (2:0) 
SEDLČANY Tatran přivítal 
na svém hřišti ve 14. kole 
krajského přeboru v nedě-
li 6. listopadu Horky nad 
Jizerou. Přišla opět solidní 
divácká návštěva – skoro 
dvě stě lidí.

Zdálo se, že je 
hotovo

Ti viděli hned v 16. mi-
nutě odpískanou penaltu 
rozhodčím Alešem Suchým 
právě pro domácí barvy. 
Exekuce se ujal Marek 
Hanuš a poprvé překonal 
brankáře Jana Dittricha – 
1:0. Za dalších dvacet minut 
bylo na stadionu veselo 

podruhé. Ondřej Novotný 
uklidil míč do soupeřovy 
sítě – 2:0. Tatran dvoubran-
kové vedení udržel do kon-
ce prvního poločasu, ale 
jak by řekl známý trenér 
Josef Csaplár: „Nenechte 

se mýlit, je to past. Mužstvo 

ztratí díky dvoubrankovému 

vedení koncentraci a umož-

ní soupeři vyrovnat.“ 

Tři minuty
Bohužel druhý poločas 

se povedl hostům z Mla-
doboleslavska. V rozmezí 
tří minut bylo vyrovnáno. 
Nejprve snížil v 55. minutě 
na 2:1 David Pergl. A v 58. 
minutě vyrovnal na 2:2 
Patrik Zolotuchin. Domácí 
Petr Haas byl však proti 
a v 72. minutě přetavil ve-

dení opět na stranu domá-
cího celku. Radost však 
netrvala ani minutu a v 73. 
minutě stanovil konečný 
stav na 3:3 hráč se zajíma-
vým jménem – Djo Malen-
go Mvibululu. 

Sestava Tatranu: F. Dře-
vojan – Hofman, Sosnovec, 
Repetný, Hrabák (71. Ple-
sl), Hanuš, Haas, M. Krůta, 
Sochůrek (52. Matoušek), 
Sirotek (63. Kouklík), No-
votný (87. Chlasták).

Tatran je po 14. kole 
v tabulce na sedmém mís-
tě s 21 body a skóre 36:30. 
Další utkání hraje v sobo-
tu 12. listopadu od 10 ho-
din na hřišti Sparty Kutná 
Hora. Půjde o poslední zá-
pas před zimní pauzou.

David Štverák

OSTRAVA Mistrovství svě-
ta ve sportovním aerobiku 
a fi tness organizace FISAF 
bylo velmi očekávanou 
událostí, kterou bylo mož-
né opět uspořádat po dlou-
hé tříleté pauze. Ve dnech 
2. – 4. listopadu jej hosti-
la Ostrava. Poskytnutím 
prostor multifunkční haly 
Gong v Dolních Vítkovicích 
se mistrovství světa stalo 
opravdu unikátním sportov-
ním svátkem. 

Sedlčanský klub Stu-
dio Dvojka reprezentovala 
na tomto vrcholu letošní 
závodní sezóny trojice do-
spělých závodnic – Veronika 
Šeráková, Lucie Dandová 
a Nela Vohradská (hostující 
závodnice z Čelákovic). Spo-
lu s trenérkou Kristýnou 
Faktorovou a početnou vý-
pravou fanoušků se děvčata 
vypravila utkat se světovou 
špičkou ve sportovním ae-
robiku v kategorii trií a před-
vést co nejlepší výkon. Přes-

tože příprava na závody byla 
provázena řadou komplika-
cí a Nela Vohradská měla 
na naučení sestavy jen pár 
týdnů, celý tým prokázal 
velké zkušenosti a schop-

nosti a za pomoci trenérek 
Kristýny Faktorové a Vero-
niky Hanušové se podařilo 
závodní choreografi i vyšper-
kovat do nejmenších detailů 

a předvést na závodní ploše 
velmi přesvědčivý výkon. 

Ve všech soutěžních 
kolech byla sestava sedl-
čanských děvčat ohod-
nocena čtvrtou nejvyšší 

známkou z celého star-
tovního pole a Dvojka 
tedy skončila ve světové 
konkurenci jen chloupek 
za stupni vítězů.                -kf-

14. kolo krajského 
přeboru 
TJ Tatran Sedlčany – FC 

Horky 3:3 (2:0)

Branky Sedlčan: 16. (p.) M. 
Hanuš, 37. O. Novotný, 72. 
P. Haas

1. kolo I. B třídy 
skupina D 
FC Říčany – TJ Tatran 

Sedlčany B 3:1 (1:0)

Branka Sedlčany: 79. L. 
Mošnička
Sokol Miřetice – TJ Sokol 

Sedlec-Prčice 0:3 (0:1)

Branky Sedlce-Prčice: 11. 
M. Prchlík, 72. O. Rataj, 78. 
(p.) M. Hájek

1. kolo okresního 
přeboru 
TJ Sokol Dublovice – SK 

Březnice 1918 TJ 2:0 (2:0)

Branky Dublovic: 33. a 37. J. 
Lomoz
TJ Sokol Daleké Dušníky 

– SK Petrovice 5:1 (2:0)

Branka Petrovic: 90. J. Paták
SK Nový Knín – TJ Vlta-

van Hřiměždice 8:0 (3:0)

1. kolo III. třídy 
skupina B 
TJ Krásná Hora – SK Obo-

ry 3:0 (2:0)

Branky Krásné Hory: 3. 
a 19. V. Čanda, 51. J. Krůta
TJ Sokol Nová Ves pod 

Pleší B – TJ Sokol Počepi-

ce 0:1 (0:1) 

Branka Počepic: 15. V. Varga
TJ Zduchovice – TJ Dublo-

vice B 3:1 (2:1)

Branka Dublovic: 14. D. 
Krůta
TJ Sokol Sedlec-Prčice B – 

TJ Sokol Jesenice 3:3 (1:3)

Branky: 38. M. Prchlík, 16. 
V. Kabíček, 92. R. Seidel – 4. 
a 9. Z. Švagr, 34. M. Havel
TJ Sokol Kamýk nad Vlta-

vou – SK Kosova Hora 1:2 

(0:2)

Branky: 60. J. Hájek – 22. J. 
Vyskočil, 45. J. Nouzecký

1. kolo IV. třídy 
SK Klučenice – FC Višňo-

vá B 11:1 (5:1)

Branky Klučenic: 1. a 11. V. 
Petřík, 16. J. Pecka, 20., 75. 
a 78. M. Zápotočný, 40. a 56. 

D. Bečvář, 52. a 82. J. E. Cas-
tillo Vela, 85. L. Řezník
SK Petrovice B – Obořiště 

9:1 (4:1) 

Branky Petrovic: 2. V. Pod-
lipský, 7. (p.) P. Podlipský, 
4. M. Krejčí, 19. a 50. L. 
Mandík, 47. D. Šimeček, 58. 
P. Peterka, 64. D. Černý, 76. 
S. Mikota
SK Vysoký Chlumec – TJ 

Sedlice 6:1 (3:1)

Branky Vysokého Chlum-
ce: 11. a 72. F. Hron, 28. Z. 
Slanina, 42. (vl.) J. Holc-
man, 84. (p.) S. Havel, 90. Z. 
Tichý
TJ Vltavan Hřiměždice 

B – TJ Sokol Dolní Hbity 

0:1 (0:0)

1. kolo okresního 
přeboru – 
Benešov 
TJ Sokol Vrchotovy Jano-

vice – TJ Sokol Pravonín 

2:4 (1:1)

Branky Vrchotových Jano-
vic: 35. a 54. P. Němec

14. kolo krajského 
přeboru staršího 
dorostu U19 
FK Pšovka Mělník – TJ Ta-

tran Sedlčany 13:0 (9:0)

14. kolo krajského 
přeboru mladšího 
dorostu U17 
FK Pšovka Mělník – TJ Ta-

tran Sedlčany 6:2 (1:2)

Branky Sedlčan: 17. a 27. F. 
Hypr

14. kolo krajského 
přeboru starších 
žáků U15 
TJ Tatran Sedlčany – FK 

Bohemia Poděbrady 1:2 

(1:2)

Branka Sedlčan: 7. K. Sos-
novec

14. kolo krajského 
přeboru mladších 
žáků U13 
TJ Tatran Sedlčany – FK 

Bohemia Poděbrady 9:0 

(6:0)

Branky Sedlčan: 14. M. Pin-
kas, 15. M. Kuthan, 18., 20., 
33., 52. a 66. J. Vávra, 35. T. 
Andrle, 68. M. Stieber

David Štverák

Ani poločasové vedení o dvě 
branky na výhru nestačilo

Sedlčanským 
ženám unikla o fous 
bronzová medaile 
na mistrovství světa

Fotbalové víkendové 
výsledky regionálních 
družstev
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SEDLČANY V divadelním 
sále kulturního domu se 
v úterý 1. listopadu konal 
tradiční podzimní Učitel-
ský koncert sedlčanské 
ZUŠ, jehož první část pa-
třila především účinkují-
cím jednotlivcům, dvoji-
cím či menším hudebním 
seskupením a druhá byla 
v režii orchestru, v němž 
hráli a zpívali hlavně uči-
telé školy.

Široké spektrum 
hudby

Také tentokrát pod vět-
šinou zpívaných i orches-
trálních skladeb českých 
i zahraničních autorů byl 
aranžérsky podepsán ka-
pelník, pedagog a sklada-
tel Pavel Fořt. Právě tento 
kytarista byl po dlouhá 
léta členem doprovodné 
kapely Karla Gotta. Pav-
la Fořta představily také 
obě mladé konferenciérky, 
kterými byly žákyně ZUŠ 
Sedlčany Barbora Křen-
ková a Tereza Jankovská. 
Moderátorky v úvodu 
programu připomněly, že 
vystoupí učitelé v různých 
hudebních oborech v kla-
sických skladbách, popu-
lárních i instrumentálních 
a ve skladbách ve vokál-
ním a vokálně-instrumen-
tálním provedení. 

A hned představi ly 
akordeonistu a klavíristu, 
absolventa konzervatoře 
v Plzni Jana Marhoula, kte-
rý vyučuje v sedlčanské 
zušce již deset let a úspěš-
ně připravuje na konzer-
vatoř i svoje žáky. Jan 
Marhoul mimo jiné absol-
voval koncertní a soutěžní 
cestu do USA. Na Učitel-
ském koncertu společně 
se svým kolegou Karlem 
Hälbigem zahrál Brahmso-

vu skladbu Uherský tanec 
č. 5. Hned poté se měli 
návštěvníci koncertu mož-
nost zaposlouchat do árie 
od Antonína Dvořáka, kte-
rou přednesla Šárka Hälbi-
gová za doprovodu svého 
manžela, klavíristy Karla 
Hälbiga. Oba dva účinkují-
cí zanechali v divadelním 

sále výraznou uměleckou 
stopu, a tak jsme je oslovi-
li, aby se představili i čte-
nářům našeho týdeníku.

Potkali se 
na konzervatoři

Zatímco šestadvaceti-
letý Karel Hälbig je od mi-
nulého školního roku 
učitelem ZUŠ Sedlčany, 
Šárka je nyní na mateřské 
s devítiměsíční dcerou. 
Karel pochází z Prahy 
a Šárka je ze Sedlčan, 
kde také manželská dvo-
jice, která se seznámila 
na střední škole na kon-
zervatoři, zakotvila. Karla 
Hälbiga jsme se zeptali:

Nakolik jste si musel 

zvykat na život v malém 

městě?

Je to jiný styl života, 
který je mi bližší, protože 
zatímco v Praze je život 
hodně rychlý, tady je to 
klidnější. V Sedlčanech 
je to více v pohodě, a to 
i pokud se týká žáků, což 

mi vyhovuje. Jezdíme pra-
videlně na výlety, takže mi 
manželka ukazuje vše, co 
zná v okolí města. Líbí se 
mi, že jsou Sedlčany v dolí-
ku a kolem jsou kopce.

Z hlediště bylo zřejmé, 

že muziku máte hodně 

pod kůží. Jste z hudební 

rodiny?

Můj děda byl varhaník, 
skladatel a zpěvák a hud-
bou se živil. Moje babička 
hraje výborně na klavír 
a mohla by se hudbou také 
živit. Já jsem vystudoval 
pražskou konzervatoř, obor 
klavír, a několik let jsem se 
věnoval i klasickému zpěvu.

Kde jste  vyučoval 

předtím, než jste přišel 

do Sedlčan?

V ZUŠ Jana Hanuše 
v Praze na Břevnově a vě-
noval jsem se také soukro-
mé výuce.

Na konci první části 

dnešního koncertu jste 

se představil zhruba de-

setiminutovou skladbou, 

složenou z mnoha úryv-

ků známých melodií. Do-

slova jste uvedl, že než 

si posluchač uvědomí, 

kterou melodii slyší, už 

hrajete jinou. Které inter-

prety jste připomněl?

Udělal jsem si seznam, 
protože bez něj bych se 
v tom asi ztratil (úsměv). Je 
v něm kolem třiceti skladeb. 
Zazněla tam ústřední melo-
die z večerníčku o Křemíl-
kovi a Vochomůrkovi, část 
Beethovenovy skladby Pro 
Elišku, nechyběli Queeni, 
Voskovec s Werichem, Ma-
xipes Fík, nebo Addams Fa-
mily. Je to pro mě zábava. 
S manželkou nás napadlo, 
že by bylo dobré skladby 
zmixovat dohromady.

Na pódiu jste před-

stavil žáka druhé třídy 

základní školy v Chyš-

kách Honzu Jindráka 

nejenom jako svého 

žáka, kterého druhým 

rokem vyučujete v Sedl-

čanech hře na klavír, ale 

i jako svého učitele. Jak 

může být sedmiletý žák 

učitelem?

Myslím si, že dospělí by 
se měli často od dětí hodně 
co učit. Například mě moje 
devítiměsíční dcera nau-
čila hodně si vážit spánku 
(úsměv). Také naši žáci 
nás inspirují, a mně to při-
šlo příznačné, že bychom 
si mohli vyměnit role.

Š á r k o ,  d í k y  v á m 

na Učitelském koncer-

tu ZUŠ zazněl i operní 

zpěv. Vy jste účinkovala 

v opeře?

Účinkovala, nakonec 
jsem se však rozhodla, že 
budu učit. Teď při mateřské 
ale zpívám v Dejvickém 
divadle. Na koncertu vy-
stupujeme s manželem po-
prvé, ale jinak mě na škole 
občas při zpěvu doprovázel 
na klavír, když jsem potře-
bovala zahrát na zkoušce.

Třešnička 
na dortu chutnala

V pestrém programu 
Učitelského koncertu ZUŠ 
zazněla mimo jiné melo-
die ze seriálu Cirkus Hum-
berto, prostřednictvím 
interpretů na pódiu zahrál 
legendární kytarista Gary 
Moore a zazpívala neméně 
známá Whitney Houston. 

To nejpůsobivější však 
přišlo v samém závěru 
koncertu. Říká se, že po-
kud chce někdo napodobit 
něco hodně známého, za-
hrává si s ohněm, protože 
tento pokus, ať chce nebo 
nechce, každý srovnává 
s originálem. Učitelky ZUŠ 
Sedlčany Barbora Fialová 
a Barbora Janská se svojí 
role však zhostily tak, že je-
jich zpěv byl téměř k nero-
zeznání od originálu. Vybra-
ly si nádhernou baladickou 
skladbu Barbry Streisand 
a Celine Dion Tell Him, kte-
rou přednesly v takovém 
stylu, že z toho naskakova-
la husí kůže. Jejich profesi-
onální přístup, školený hlas 
a celkové vystupování, to 
vše naznačovalo, že toho 
dovedou skutečně hodně. 

S Bárou Fialovou přine-
seme rozhovor v některém 
z příštích vydání našeho 
týdeníku.

David Myslikovjan

Učitelé ZUŠ a jejich hosté 
na podzimním koncertu otvírali 
šuplíky s hudbou mnoha žánrů

Karel a Šárka Hälbigovi se svojí dcerou a Honzou Jindrákem.
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